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Programma
Korte kennismaking en inventariseren 

verwachtingen

Ervaringen van de NVSW 

op dit gebied

Inventarisatie van 

De do’s and don’t’s

Afsluiting

In gesprek over ervaringen bij andere verenigingen 

en fokkers



Lineke Molenaar
Vanaf het begin (2009) namens de Nederlandse Vereniging voor Stabij- 

en Wetterhounen betrokken bij de Outcross van de Wetterhounen in 

een tijd dat Outcross nog veel weerstand opleverde.

De NVSW was de één van de eerste vereniging die met leden in 

gesprek is gegaan over de toekomst van het ras met outcross en de 

NVSW was de eerste vereniging die bij de Raad van Beheer het 

onderwerp outcross op de agenda heeft gebracht. 

Een zeer leerzaam traject waarbij ze als pionier veel 

ervaring heeft opgedaan om in gezamenlijkheid van 

fokkers en de rasvereniging, de toekomst van 

de Wetterhoun veilig te stellen. 



Van signaal naar plan!

Onze route om via draagvlak een belangrijke 
beslissing te nemen!



Fokkers, eigenaren en keurmeesters geven een stevig signaal af: 

gezondheid ras is in gevaar!!

Hoe gaat de rasvereniging daar mee om?
⚫ Inventariseren van signalen!! Op welke manier:
⚫Contact met de bron: telefonisch, fysiek en per mail.
⚫Enquête versturen naar fokkers en eigenaren over het signaal:

frequentie, diagnose, milieu omstandigheden, mogelijke oorzaken,etc.
⚫Advies vragen bij andere rasverenigingen? 
⚫Signaal specifiek voor het betreffende ras of ook gezien in andere rassen?
⚫Contact met specialisten (dierenartsen)



Het signaal is overduidelijk: 

Er moet iets gebeuren!!

Na inventariseren:

Is het nuttig om een diepgaande wijziging in fokbeleid voor te
stellen aan de leden of is het zelfs noodzakelijk om dat te doen?

Onderbouwen! Met analyses, voorbeelden, deskundigheid van
externe specialisten.

Afwegen! Geef voor- en tegenstanders de ruimte om de
discussie aan te gaan.

Zoek de discussie op in clubblad, nieuwsbrief, facebook etc.



Neem de tijd en geef de ruimte !!

Als de AV de beslissing heeft genomen om voor een wijziging te gaan 
(bv. in VFR , HHR of outcross) geef de fokkers alle ruimte in een Fokkersberaad.

Leg het belang en de status van het Beraad vast en publiceer
dat in het clubblad of via de website.

Nodig fokkers en dekreu-eigenaren uit om mee te praten over de wijziging en
neem alle opmerkingen (ook de minder gewenste) serieus.

Benadruk de urgentie!



Specialisten, keurmeesters en genetici.

Soms is het raadzaam om keurmeesters bij de wijziging een rol
te geven (als het om een exterieurkenmerk gaat). 

Een specialist op medisch vlak kan een enorme rol spelen, als er draagvlak
nodig is en een geneticus, wanneer een verplichting van een
b.v. een DNA-test noodzakelijk is.

Wees transparant in het lopende proces. Publiceer geregeld via
website of nieuwsbrief.



Er is draagvlak, wat nu?.

Een commissie (meestal fokkerij gerelateerd) gaat zich richten
op het maken van een Plan om de wijziging in de Algemene
Vergadering te presenteren. Alle verzamelde informatie moet
worden ingezet om de fokkers en eigenaren ervan te
overtuigen, dat de wijziging in het voordeel van de gezondheid
van nakomelingen zal zijn en dat de toekomst van het ras op
het spel staat.
Maar wat als de wijziging een grote impact zal hebben op het
ras, op de fokkerij-commissie, op fokkers en eventuele kopers?
Als er bijvoorbeeld over outcross wordt gesproken? Wat dan?



Als outcross noodzakelijk is………….

Organiseer een Fokkersberaad en focus op genendiversiteit.
Maak duidelijk waarom een outcross de enige manier is om het
ras te redden of te verbeteren. Als gezonde combinaties niet of
nauwelijks meer mogelijk zijn……
Maak het inzichtelijk met feiten en analyses
Laat deskundigen uitleggen, wat outcross kan doen voor het ras
Geef alle ruimte aan fokkers en aanwezigen, die niet overtuigd
zijn
Geef aan, dat er altijd outcross-loze combinaties zullen blijven
Benoem ook de nadelen van outcross!



Opzetten van een plan van aanpak.

Probeer met hulp van specialisten, keurmeesters, die het ras
goed kennen en leden tot een realistisch plan te komen. De
kans, dat het plan jarenlang een onderdeel van het
fokkerijprogramma zal zijn, maakt dat er geen loze beloften
moeten worden gedaan.

Ook na de goedkeuring door de Raad van Beheer zal het plan
regelmatig tegen het licht worden gehouden en zijn er
momenten van wijzigingen. Wees daar eerlijk over!



Jaarlijkse evaluatie en terugkoppeling 

Via Fokkersberaad

De NVSW (Nederlandse Vereniging voor Stabij- en
Wetterhounen) heeft een outcrossplan voor de Wetterhoun, dat
nu 10 jaar loopt en nog 5 jaar heeft te gaan.
Elk jaar evaluatie bij RvB over voortgang, moeilijkheden en
succesmomenten. Een goede relatie met RvB is heel
waardevol.
Jaarlijks overleg met aanwezigen van het Fokkersberaad over
de stand van zaken en kiezen voor een volgend ras om een
combinatie te maken. In het plan van de NVSW is gekozen voor
de druppelmethode (telkens terugkruisen met een Wetterhoun)



vervolg

Inmiddels zijn er 6 combinaties geweest: met de Labrador
Retriever ( 1 keer herhaald met andere donor-reu), de Grote
Poedel, de Airedale Terrier, de Barbet en de West Siberische
Laika
Geselecteerde nakomelingen (op gezondheid, karakter, bouw,
al aanwezige rastypische kenmerken) worden in de tweede,
derde en vierde combinatie steeds gecombineerd met een
Wetterhoun.
Niet-geselecteerde nakomelingen mogen niet worden ingezet in
de fokkerij.



Juryleden bestaande uit rasspecialisten.

Het Fokbeleidsplan heeft een aparte status ingericht voor 5
keurmeesters, die het ras Wetterhoun vaak keuren, het ras
langdurig hebben gevolgd en die door hun deskundigheid het
selecteren van de meest veelbelovende nakomelingen het
meest professioneel kunnen doen. Deze Juryleden bezoeken
het F1-nest, wanneer de pups rond de 7 weken oud zijn.
Daarnaast wordt op de leeftijd van 12 maanden het hele nest
nogmaals bekeken op een Fokkersdag en tenslotte wordt op 18
maanden definitief bepaald welke honden verder gaan in de
fokkerij. Uitslagen van HD en ED, gedrag, karakter, werklust en
gezondheid maken deel uit van de selectiecriteria.



Bescheiden resultaten en 

hoop voor de toekomst!

Steeds meer fokkers melden een teef aan, die beschikbaar is
voor een outcross-combinatie

Nestgrootte neemt toe, betere HD- en ED-uitslagen, meer
stabiele karakters

Hoeveel nesten tot nu toe? 6 x eerste generatie, 10 x F2, 3 x
F3, 2 x F4



Bescheiden resultaten en 

hoop voor de toekomst!



Het goede gesprek

Overige 
ervaringen van 
de aanwezigen



Inventarisatie van de 

do’s and don’ts



Wat nu?

Wij vanuit Cynophilia hebben hier veel van geleerd en wij hopen u als deelnemer ook

Wij zullen de uitkomsten bundelen en op onze website vermelden 
zodat deze kennis voor iedere belangstellende beschikbaar is. 

Kennis vermenigvuldigd zich door te delen



Hartelijk dank 

voor uw positieve en actieve inbreng


